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Erfa‐møde 5. februar i Mariagerfjord Kommune 
 

Referat  
 

 
KL 

 
Emne 

11.00  Velkomst 
 

11.15  1. Status på Husdyrgodkendelse.dk v. Carl‐Erik Bruntse, Vesthimmerlands Kommune 
 
Carl Erik har siddet i gruppen for Anne Samsøe.  

 Det vigtigste punkt for gruppen har været, at det blev muligt at lave 
naturpunktsberegninger i it‐ansøgningssystemet. Systemet er nu blevet sådan, at 
konsulenterne ved udfyldelse af ansøgning om godkendelse skal udpege de naturpunkter, 
der skal beregnes til. De punkter, som konsulenten har indsat, er låst for redigering af 
kommunen, kommunen kan til gengæld selv sætte andre punkter ind. 
Carl Erik demonstrerede  den nye funktion i systemet. Det blev diskurteret, om det var et 
ønske, at man kunne hente ”ammoniakfølsom skov” ind. 
 

 Det efterspørges stadigt, at systemet kan beregne vejledende BAT‐krav. Dette bliver efter 
sigende snart en mulighed. 
 

 Det blev nævnt, at der var problemer med at beregningen af ”kravet om P‐overskud” i 
systemet. 
 

 Afsnittet ”samlet emission” var ”faldet ud”.  Det afsnit er nu kommet ind igen. 
 

 
2. Udskiftning af udbringningsarealer v. Thisted Kommune 

 
Generelt modtager kommunerne ikke mange anmeldelser af arealudskiftninger. Tit er 
anmeldelserne foranlediget af, at det i forbindelse med tilsyn konstateres, at der er sket 
ændringer af udbringningsarealet. Ofte søges der, i stedet for en anmeldelse, om et tillæg til 
miljøgodkendelsen. I den forbindelse ønskes yderligere ændringer, som fx ophævelse af 
vilkår om ekstra efterafgrøder. 
 
 

Diskussion af udnyttelse og kontinuitet 
Der opstod en diskussion af bl.a., om en godkendelse er udnyttet, hvis dyreholdet er udvidet, 
men det godkendte byggeri ikke er opført. 
Lene, Vesthimmerlands Kommune henviste til en NMKN‐afgørelse om dette. (Se vedhæftede) 
Morsø Kommune har modtaget en fin beskrivelse vedr. kontinuitet. (Se vedhæftede)  
 
 

12.00  Frokost 
 



12.45  1. OML‐beregninger v. Thisted Kommune (Helpdesksvar vedhæftet) 
Thisted Kommune præsenterede en sag, de har haft, som vedrørte OML‐beregninger i 
forbindelse med en kvægstald med naturlig ventilation. De efterlyste erfaringer fra andre 
kommuner. Der var ingen andre kommuner, som havde erfaringer med lignende, men der 
var generel enighed om, at Thisted Kommune havde håndteret sagen korrekt.  
 
 

2. Jammerbugt Kommunes erfaringer med dialog med landbruget 
3. Stipladser – et virkemiddel? v. Brønderslev Kommune 
4. Status fra Envina v. Marianne Heilskov, Brønderslev Kommune 

Marianne fortalte om, hvad der er i støbeskeen af kurser. Hvis vi har ideer til kurser, må vi 
endelig give Marianne en melding. 

 
 
Evt.  
Der var snak om beregning af konsekvensradius i forbindelse med minksager og om, hvordan vi 
skulle finde ud af, hvem der skulle høres. 
Mariagerfjord Kommune har modtaget en afgørelse fra NMKN, hvor NMKN har beregnet 
konsekvensradius. Herudover har Mariagerfjord Kommune modtaget en mail fra NMKN med en 
beskrivelse af, hvordan konsekvensradius skal beregnes. (se vedhæftede) 
Miljøstyrelsen har i et helpdesk‐svar foreslået, at kommunerne kunne anvende 
lugtgeneafstanden for byzone som høringsradius. 
 

 
14.15  Kaffe 

 
14.45  To forskellige temaer 

1. Godkendelser 
a. BAT‐krav ved tillægsgodkendelse 
b. BAT‐krav fosfor ved slagtekyllingeproduktion (se vedhæftede) 

2. Tilsyn 
a. Risikoscoring 
b. Tilsynskampanger 
c. Smitterisiko 
d. Gødningsregnskab og arealkontrol 
e. Evt. 

 
16.10  Eventuelt og afrunding. Herunder hvem afholder næste møde? 

Morsø Kommune er værter ved næste erfa‐møde 
 

   

 
 
 


